
Uspehi in razmišljanja GD Vič
Po dolgoletni tradiciji imajo gasilci GD Vič prvi

v naši občini svoj občni zbor. Tudi letos so se zbrali
14. januarja.

Občni zbor gasilcev je vedno nekakšen »krajevni
praznik« posebno zato, ker so gasilci, aktivni ne
samo na svojem področju, ampak dajejo delavni utrip
tudi ostalim dejavnikom v krajevni skupnosli.

Požarni okoliš viških gasilcev je velik, saj obsega
kar pet krajevnih skupnosti in je res škoda, da so se
občnega zbora udeležili le predstavniki KS Vič, če-
prav so bile tudi ostale KS vabljene (Stane Sever,
Malči Belič, Rožna dolina, Milan Česnik).

Predsednik društva Jože Lesar je v svojem poročilu
o delu v preteklem letu nanizal vrsto kritičnih pri-
pomb, pa tudi pohval, posebno pionirjem, ki so
osvojili prvo mesto na občinskem tekmovanju in
mladj članski desetini, ki bo nadaljevala 118. letno
tradkajo viških gasilcev.

Poročilo predsednika pa se ni omejilo samo na delo
društva, ampak je zajemalo tudi širše razsežnosti, ki
so pomembne za delovanje slovenskih gasilcev. Te-
mu se ni čuditi, saj so prav iz vrst viškega društva izšli
možje, ki so imeli in še imajo pomembno vlogo
v slovenskem in jugoslovanskem gasilstvu (Janes Ga-
šper, Milan Robežnik, Jernej Certanc, prof. dr.
Branko Božič, Franci Pance, dipl. iur., ing. Franc
Sever).

Kongres slovenskih gasilcev v Celju, ki je bil lansko
leto, je dal osnove za nadaljnje delo društev in sprejel
sklepe, ki so zelo pomembni za razvoj gasilstva. Jože
Lesar je zato poudaril, da se morajo tudi gasilci
prilagoditi težkim družbenim razmeram, v katerih se

nahaja družba. Pri tem je ugotovil, daje prišel čas. da
se sistemsko zbiranje finančnih sredstev preko SIS
mora dograjevali in konkretno predlagal spremembe,
ki naj bi zmanjšale stroške delovanja SIS in istočasno
povečale njeno funkcioniranje.

Zanimanje za prostovoljno gasilstvo v mestnih pre-
delih upada, kljub naporom, da se v to humano
organizacijo vključi čimveč občanov.

S pionirskimi in mladinskimi kadri sicer niso večje
težave, nastopijo pa, kot ta populacija prične obisko-
vati srednje šole in fakultete.

Gasilci poznajo samo delo in resnično samouprav-
no skrbijo za svoje domove, orodje in opremo. Ka-
drovsko se dopolnjujejo, zato je prav, da se tem
ljudem da tudi nekaj ugodnosti. Člani gasilske orga-
nizacije, ki so odslužili vojaški rok in imajo vojne
razporede, naj bi se prerazporedilo v gasilske enote
CZ v KS. S tem bi te enote dobile mlad in strokovno
usposobljen kader. Prav tako je bilo predlagano, da
je nujno rešiti problem okrog plačila 100 odstotnega
nadomestila dohodka v času zadržanosti z dela zaradi
poškodbe povzročene v gasilski akciji ali zadržanosti
z dela v času vaj, tekmovanj in izobraževanja.

Tudi za društva so bile predlagane določene ugod-
nosti, saj je v občini Vič-Rudnik 55 gasilskih društev
in je že vprašljivo financiranje redne dejavnosti.

Razprava na poročilo predsednika je dala vrsto
nadaljnjih razmišljanj, v tej smeri, vendar z osnovno
predpostavko, da so predlogi sila aktualni, vendar
fazno rešljivi.

Odnosi med CZ v KS in gasilci so dobri, vendar
samo tam, kjer je zato interes s strani KS. Bistveno

pri tem je, kako se gasilska oprema ZC uporablja
oziroma zakaj se ta v nekaterih KS hrani v skladiščih,
namesto, da bi se nahajala v gasilskih domovih, se
redno vzdrževala in tudi koristila.

Veliko pozornosti je bilo namenjeno izobraževa-
nju, ki je osnova za razvoj gasilstva, posebno sedaj,
ko imajo slovenski gasilci svoj izobraževalno-rekre-
ativni center na Travni Gori. Finančna sredstva za
izobraževanje morajo biti zagotovljena za vse progra-
me, ki jih je pripravila Republiška gasilska zveza.

Enoglasno je bil sprejet tudi predlog Upravnega
odbora, da GD Vič pristopa k »Odboru za človekove
pravice«. V obrazložitvi je bilo navedeno, da so
gasilci humana — društvena organizacija in se kot
taka mora biti tudi za človekove pravice, saj je v Slo-
veniji preko 120.000 članov.

Svečano so bila nato podeljena priznanja za 50.
letno gasilsko službo v društvu prof. dr. Branku
Božiču, Francu Tomcu, Marjanu Sojenju in Gabrijelu
Sojerju, štirim članom za 30 let in 14 mladim članom,
ki so uspešno opravili izpit za gasilca.

Občni zbor je vsekakor pokazal. da je gasilska
organizacija močno ukoreninjena med občani. Dru-
štvo bo leta 1991 proslavljalo že 120-letnico svojega
obstoja, zato viški gasilci želijo, da bi to obletnico
proslavljali delovno, posebno na preventivnem po-
dročju in tako dvignili raven požarnovarnostne kultu-
re občanov, saj preko 70 odstotkov požarov povzroii
človekova malomarnost.

Delovni predsednik ing. Franc Sever je ob zaključ-
ku strnil vsebino razprav, ki bodo posredovane Ob-
činski gasilski zvezi in predlagal, da se v spomin na
dolgoletnega častnega člana Certanc Jerneja vsako-
letno občinsko pionirsko tekmovanje poimenuje
v »memorial Jerneja Čertanca«.

ANDREJ PROSEN


